
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/09 

z XXXVII sesji Rady Miasta Szczecinek  

odbytej w dniu 14 września 2009r.  

w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 

Stan Radnych – 21 
                         Obecnych- 20 

 
Nieobecny radny : Andrzej Jaszczur.  

 
Godzina rozpocz ęcia: 09:00. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z  poprzednich sesji. 

3. Wnioski i zapytania zgłaszane w imieniu mieszkańców osiedla przez Przewodniczącego Rady Osiedla 

Pilska-Raciborki. 

4. Uchwała w sprawie wstąpienia kolejnego z listy kandydata na radnego. 

5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania składów osobowych Komisji stałych Rady Miasta 

Szczecinek. 

6. Uchwała w sprawie zmian w budŜecie miasta Szczecinek na 2009r. 

7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

8. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

9. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

10. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Szczecinek na lata 2007-2010 wraz 

z prognozą na lata 2011-2013. 

11. Uchwała w sprawie wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego: „Przebudowa ul.1-go Maja  

w Szczecinku – I etap”. 

12. Uchwała w sprawie wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego: „Przebudowa ulicy Szczecińskiej  

w Szczecinku, na odcinku ul. Gdańska – ul. Piłsudskiego/Klasztorna o długości 400m”. 

13. Uchwała w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 

14. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących  własność Miasta Szczecinek. 

15. Uchwała w sprawie wniesienia do Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej  Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego sp. z o.o. w Szczecinku wkładu rzeczowego (aportu) w formie nieruchomości  stanowiących  

własność Miasta Szczecinek. 

16. Uchwała w sprawie nabycia przez Miasto Szczecinek niezabudowanej  nieruchomości stanowiącej 

współwłasność osób fizycznych. 

17. Uchwała w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków na zasiłki okresowe, celowe i pomoc rzeczową.  

18. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za specjalistyczne usługi opiekuńcze 

w formie rehabilitacji mowy oraz szczegółowych zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat 

oraz trybu ich pobierania. 

19. Uchwała w sprawie regulaminu przyznawania stypendiów uczniom i studentom. 

20. Uchwała w sprawie upowaŜnienia Komendanta StraŜy Miejskiej w Szczecinku do wydawania decyzji 

administracyjnych. 
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Wiesław Suchowiejko  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” (w głosowaniu nie brał udziału p. Ryszard 

Pazoła) podjęła:  

uchwał ę Nr XXXVII/377/09 
w sprawie wst ąpienia kolejnego z listy kandydata na radnego. 

 
 

Wiesław Suchowiejko  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przystąpił do odebrania ślubowania od nowego radnego, informując o moŜliwości dodania przez radnego do 

słowa „ślubuję” , słów „tak mi dopomóŜ Bóg”, 

− poprosił wszystkich o powstanie, 

− odczytał rotę ślubowania: 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polski ej, ślubuj ę uroczy ście obowi ązki radnego 

sprawowa ć godnie, rzetelnie i uczciwie, maj ąc na wzgl ędzie dobro mojej gminy i jej mieszka ńców." 

 

Ryszard Pazoła radny; 

− ślubuję, tak mi dopomóŜ Bóg. 

 

Ad.5.  

Wiesław Suchowiejko  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− odczytał uzasadnienie projektu uchwały, informując o wyraŜeniu przez radnego Ryszarda Pazołę zgody na 

pracę w Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki oraz w Komisji Problemów Społecznych, 

− poinformował, Ŝe od tej pory radny Ryszard Pazoła moŜe uczestniczyć w głosowaniach. 

 

Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja przygotowała projekt uchwały i wnioskuje o jej podjęcie. 

 

Wiesław Suchowiejko  Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” (w głosowaniu nie wziął udziału radny Ryszard 

Pazoła) podjęła: 

uchwał ę Nr XXXVII/378/09  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania składó w osobowych  

Komisji stałych Rady Miasta Szczecinek. 

Ad.6. ad.7. i ad.8.  

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− kolejne trzy uchwały dotyczą zaciągnięcia kredytów przez Miasto Szczecinek, 

− dlatego ewentualna dyskusja odnosić się moŜe do wszystkich trzech proponowanych kolejno uchwał. 
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Andrzej Bratkowski radny: 

− odczytał swoje pisemne wystąpienie, (które stanowić będzie załącznik do niniejszego protokołu z sesji), 

− w swoim  wystąpieniu radny nawiązał do sprawozdania z wykonania budŜetu miasta w I półroczu 2009r. 

powołując się na dane procentowe i liczbowe, 

− zdaniem radnego sytuacja finansowa miasta jest niepokojąca, 

− niepokój radnego budzi nie tylko wzrost zadłuŜenia miasta, ale takŜe przewidywany wzrost bezrobocia  

i spadek wpływów budŜetowych, 

− zdaniem radnego Miasto zbliŜa się do konstytucyjnej granicy długu publicznego, 

− dyskusja nad zwrotem podejmowanych przez Miasto zobowiązań finansowych  powinna przebiegać pod 

hasłem roztropnej odpowiedzialności, 

− zapytał: czy skala zaciąganych zobowiązań nie zmusi do wzrostu podatków i opłat lokalnych, ustalanych 

przez samorząd, czy z tego względu nie będzie trzeba podnosić cen usług komunalnych, cen biletów  

w komunikacji miejskiej?, czy nie trzeba będzie zrezygnować z jakichś świadczeń opiekuńczych?, 

− zapytał równieŜ jaka jest obecnie skala całkowita zadłuŜenia Miasta ? oraz na jakich warunkach zostaną 

zaciągnięte planowane kredyty? 

− czy Burmistrz Miasta ma plan awaryjny na wypadek zmniejszenia wpływów budŜetowych ? 

− z jakich zadań będzie moŜna wycofać się czasowo? 

− czy w roku bieŜącym nie zostanie przekroczony planowany deficyt? 

− radny wyraził nadzieję, Ŝe jego wystąpienie wywoła rzeczową dyskusję, gdyŜ uwaŜa, Ŝe radni z Klubu PO 

zbyt sennie uczestniczą w obradach. 

 

Janusz Rautszko Przewodnicz ący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwo ści i Wspólnoty Samorz ądowej: 

− sprawa jest mniej skomplikowana, niŜ to przedstawił radny Andrzej Bratkowski, 

− póki Rada Miasta porusza się w granicach zaplanowanego deficytu, a tak jest dotychczas, o tyle 

demagogiczne przedstawianie sytuacji Miasta jest bezzasadne, 

− faktem jest, iŜ zadłuŜenie Miasta rośnie, i planując budŜet na 2010r. trzeba będzie to wziąć pod uwagę, 

− jednak te trzy kolejne uchwały nie wykraczają poza ramy zaplanowanego budŜetu. 

 

Bogumił Kłyk Przewodnicz ący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej: 

− Klub odbył kilka spotkań z Burmistrzem Miasta i zasięgnął informacji w poszczególnych Wydziałach Urzędu 

Miasta, 

− po uzyskaniu wymaganych wyjaśnień Klub zdecydował o głosowaniu za przyjęciem proponowanych uchwał 

kredytowych. 

 

Ryszard Kabat radny: 

− nie ulega wątpliwości, Ŝe inwestycyjne, których dotyczą poszczególne planowane kredyty są istotne i bardzo 

Miastu potrzebne, 

− pojawia się jednak subiektywna wątpliwość, czy nie lepiej szukać źródeł zwiększenia dochodów, zamiast 

zaciągania kredytów. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zgodził się z radnym, Ŝe  lepiej jest zwiększać dochody, niŜ zaciągać zobowiązania, ale w praktyce  

nie zawsze jest to realne do wykonania, 

− nawiązując do wypowiedzi radnego Andrzeja Bratkowskiego przypomniał, Ŝe planowane zaciągnięcie 

kredytów zgodne jest z uchwaloną przez Radę Miasta uchwałą budŜetową, i Ŝe obowiązkiem Burmistrza jest 

realizowanie tej uchwały, 

− według obecnych szacunków wydaje się, Ŝe nie trzeba będzie więcej brać w tym roku kredytów, 

− ale zgodnie z uchwałą budŜetową istnieje moŜliwość wzięcia w 2009r. dodatkowego kredytu jeszcze na 

kwotę 1 mln zł, 

− na koniec 2009r. po uwzględnieniu planowanych spłat, zadłuŜenia Miasta wynosić będzie 23 mln zł, 

− taka będzie kwota zadłuŜenia, jeśli nie uda się Miastu sprzedać w tym roku Ŝadnej nieruchomości, jeśli jakaś 

sprzedaŜ dojdzie jednak do skutku, to w/w zadłuŜenie zmaleje, 

− obecnie realizowane są prawie wszystkie zaplanowane inwestycje, poza budową pomostu przy plaŜy, na 

którą nie otrzymano dofinansowania, 

− przetargi wychodzą poniŜej kosztorysu inwestorskiego, stąd na kaŜdej inwestycji są oszczędności, 

− realizowane są dopłaty do szkół i przedszkoli, 

− w związku z ogólnie trudną sytuacją gospodarczą w kraju, przy konstruowaniu przyszłorocznego budŜetu, 

trzeba będzie brać to pod uwagę, 

− w WPI przewidziana jest symulacja zadłuŜenia wieloletniego, która sięga do kwoty 40 mln zł, 

− to teŜ nie jest sytuacja tragiczna, ale lepiej, Ŝeby do niej nie doszło, 

− zaciąganie kredytów jest działaniem przemyślanym i świadomym, poniewaŜ do kaŜdej wydanej złotówki 

Miasto otrzymuje w formie dopłaty unijnej drugą złotówkę, 

− taka korzystna sytuacja dla Polski nie będzie trwała jednak długo, dlatego póki moŜna, naleŜy z tych dopłat 

korzystać, 

− w przyszłym roku teŜ nastąpi zwiększenie deficytu, który dopiero w kolejnych latach zacznie stopniowo 

maleć, 

− jeśli mieszkańcy uznają, Ŝe to zła wizja rozwoju miasta, to zadecydują o tym w przyszłorocznych wyborach 

samorządowych, 

− naleŜy spodziewać się wzrostu czynszu, bo takie załoŜenia przyjęto w Wieloletnim Programie 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Miasta po to, by dojść do realnej stawki odtworzeniowej, 

− w poszczególnych spółkach będą rosły wydatki i ceny usług, w tym ceny biletów w komunikacji miejskiej, 

− jeśli Rada Miasta zdecyduje o dopłatach do tych cen, to będą dopłaty do spółek, a jeśli nie, to takich dopłat 

nie będzie, 

− w praktyce nic złego z finansami Miasta się nie dzieje, 

− z przytoczonych przez radnego Andrzeja Bratkowskiego liczb ze sprawozdania z wykonania budŜetu  

w pierwszym półroczu nie wynika Ŝadna tragedia, 

− wykonano w pierwszym półroczu 43% planowanych wydatków i 45% planowanych dochodów, 

− to co się dzieje w gospodarce krajowej nie będzie jeszcze odczuwalne w Szczecinku w 2009r. , a dopiero  

w latach 2010 i 2011. 
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Roman Matuszak radny: 

− powtórzył pytanie radnego Andrzeja Bratkowskiego, na jakich warunkach pozyskane zostaną planowane 

kredyty, 

− jakie marŜe i jakie oprocentowanie stosują banki, na bazie danych dotyczących juŜ zaciągniętego kredytu, 

wynikającego z uchwały podjętej na jednej z poprzednich sesji? 

 

Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta: 

− w ubiegłym roku kredyty były zaciągane na innych warunkach, 

− WIBOR (wysokość oprocentowania poŜyczek) wynosił 6%, marŜa 0,5% do 0,6% plus prowizja 

przygotowawcza 0,1%, 

− obecnie WIBOR wynosi 3,54%, marŜa 1,8% plus prowizja przygotowawcza 0,5%, 

− WIBOR spadł więc o przeszło 2%, wzrosła marŜa, ale w ogólnym przeliczeniu w bieŜącym roku koszty 

kredytu są minimalnie niŜsze. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− poczuł się uraŜony aluzją radnego Andrzeja Bratkowskiego do sposobu udziału radnych PO w obradach, 

− wyjaśnił, Ŝe projekty uchwał i zasadność ich podjęcia były szczegółowo omawiane i analizowane na 

posiedzeniu Komisji,  

− Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekty tych uchwał, a przecieŜ w jej skład wchodzą nie 

tylko radni PO, 

− przypomniał, Ŝe uchwała uwzględniająca kredyt na 2 mln zł  dotyczy inwestycji w trakcie realizacji, 

− uchwała uwzględniająca kredyt na 1,2 mln zł dotyczy wydatków na realizację pierwszego etapu budowy 

nowego cmentarza, 

− uchwała uwzględniająca kredyt na 1,9 mln zł dotyczy pierwszego etapu budowy dróg na osiedlu Marcelin, 

− wszystkie te inwestycje są bardzo waŜne i bardzo potrzebne mieszkańcom. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− niektórzy radni niepotrzebnie „piszą czarne scenariusze”, 

− poprosił o więcej optymizmu, 

− miasto pozytywnie zmienia swój wizerunek, realizowane są nowe inwestycje, 

− to wiąŜe się z deficytem budŜetowym, ale beneficjentami tych korzystnych zmian są przecieŜ mieszkańcy 

Szczecinka. 

 

Andrzej Bratkowski radny: 

− podziękował Burmistrzowi za rzeczowe ustosunkowanie się do jego wystąpienia, które uwaŜa, Ŝe odniosło 

oczekiwany skutek, 

− odnosząc się do słów radnego Jerzego Kani wyjaśnił, Ŝe wyborcy chcieliby dowiedzieć się, jakie jest 

stanowisko radnych w omawianych kwestiach, 

− posiedzenia Komisji nie są relacjonowane przez media, a sesje Rady Miasta tak, 
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− nie tworzy „czarnych scenariuszy” , jego głos zmierza do tego, aby racjonalizować wydatki, 

− przyznał, Ŝe głosował za przyjęciem WPI, ale wówczas była inna sytuacja gospodarcza i inne warunki 

zewnętrzne, 

− jeśli okaŜe się, Ŝe budŜet państwa osiągnie konstytucyjną granicę, to odbije się to równieŜ na budŜecie 

miasta, 

− nie głosił demagogii, a jedynie przytoczył dane ze sprawozdania. 

 

W tym miejscu radni próbowali rozpocząć dyskusję odbiegającą merytorycznie od tematu, dlatego 

Przewodniczący Rady Miasta zaapelował o rzeczowe wypowiedzi przypominając, Ŝe Rada jest po to, by 

stanowić rozsądne prawo.  

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zadłuŜenie państwa nie będzie miało wpływu na budŜet gmin, zmniejszenie subwencji jest bardzo mało 

prawdopodobne,  

− Ŝaden rozsądny rząd w takim kierunku nie pójdzie, 

− budŜet miasta jest zaleŜny od tego, czy ludzie w Szczecinku mają pracę, czy firmy płacą podatki, bo od tego 

zaleŜy procentowo udział miasta w tych dochodach, 

− istnieje jednak prawdopodobieństwo, Ŝe Państwo zmniejszy wydatki np. na Policję,  

− w takiej sytuacji Miasto powinno zwiększyć wydatki na StraŜ Miejską, aby zapewnić mieszkańcom 

odpowiedni poziom bezpieczeństwa publicznego.  

 

Roman Matuszak radny: 

− zwrócił się z pytaniem do Skarbnika Miasta, czy konstrukcje umów kredytowych będą takie, Ŝe na podstawie 

tych umów będzie moŜna pokrywać tylko te wydatki, na które kredyty są zaciągane? 

 

Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta: 

− kredyty będą udzielane na podstawie kserokopii faktur za inwestycje, na które kredyty są zaciągane. 

 

Andrzej Bratkowski radny: 

− zapytał czy Burmistrz ma plan na wypadek zmniejszenia wpływów budŜetowych. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny mówi o sytuacji wyjątkowej, 

− uchwalanie budŜetu jest właściwym narzędziem zaradczym przed takimi sytuacjami, 

− po analizie wpływów i wydatków w bieŜącym roku i latach poprzednich, ewentualne zagroŜenia budŜetowe 

uwzględnia się w przyszłorocznym budŜecie miasta, 

− w bieŜącym budŜecie w najgorszym przypadku skreśla się z planu realizacji jedną z inwestycji, 

− nie przewiduje się zmniejszenia wydatków na opiekę społeczną, na szkolnictwo, na bezpieczeństwo, 

− moŜna ewentualnie zmniejszyć wydatki na obchody 700-lecia. 
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Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do głosowania kolejno na trzema uchwałami. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 18 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła: 

uchwał ę Nr XXXVII/379/09  

w sprawie zaci ągni ęcia długoterminowego kredytu. 

(dot. 2 mln zł) 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 18 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła: 

uchwał ę Nr XXXVII/380/09  

w sprawie zaci ągni ęcia długoterminowego kredytu. 

(dot. 1,2 mln zł) 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta 18 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła: 

uchwał ę Nr XXXVII/381/09  

w sprawie zaci ągni ęcia długoterminowego kredytu. 

(dot. 1,9 mln zł) 

 
Ad. 9.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały, 

− otworzył dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janusz Rautszko Przewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądno ści: 

− wyjaśnił, Ŝe zmiany w WPi wiąŜą się z planowanymi wspólnymi z Powiatem inwestycjami, o których mowa 

w dwóch następnych punktach porządku obrad, 

− Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała trzy projekty uchwał, o których mowa w pkt 9, pkt 10 i pkt 11 

porządku obrad. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XXXVII/382/09 

w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  Miasta Szczecinek na lata 2007 – 2010 wraz 

z prognoz ą na lata 2011 – 2013. 
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Ad.10.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały, 

− przypomniał, Ŝe stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i samorządności zostało juŜ przedstawione. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej:  

− projekt uchwały został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem  uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XXXVII/383/09 

w sprawie wspólnej realizacji zadania inwestycyjneg o: „Przebudowa ul.1-go Maja  

w Szczecinku – I etap”. 

 
Ad.11.   
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały, 

− przypomniał, Ŝe stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i samorządności zostało juŜ przedstawione. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej:  

− projekt uchwały został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XXXVII/384/09 

w sprawie wspólnej realizacji zadania inwestycyjneg o: „Przebudowa ulicy Szczeci ńskiej  

w Szczecinku, na odcinku ul. Gda ńska – ul. Piłsudskiego/Klasztorna o długo ści 400m”. 

 

Ad.12.  

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej:  

− projekt uchwały został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie. 

 

Andrzej Bratkowski radny: 

− zapytał o kwotę 200tys. zł  zmniejszającą wydatki  na rozbiórki. 
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Grzegorz Kolomycki Skarbnik Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe pierwotnie w budŜecie była to kwota przeznaczona na rozbiórki realizowane przez miasto, 

− ZGM przeprowadził jednak przetarg i Miasto przekaŜe taką kwotę na ten cel do ZGM. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta  jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła:   

uchwał ę Nr XXXVII/385/09 

w sprawie dokonania zmian w bud Ŝecie miasta Szczecinek na 2009r. 

 
Ad. 13.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały. 

 

Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego:  

− projekt uchwały został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie, 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem  dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła:   

uchwał ę Nr XXXVII/386/09 

w sprawie  przyj ęcia zmian w Statucie Zwi ązku Miast i Gmin Dorzecza Pars ęty. 

 
Ad.14.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej:  

− Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem  dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie  20 głosami „za” podjęła:   

uchwał ę Nr XXXVII/387/09 

w sprawie zbycia nieruchomo ści stanowi ących własno ść Miasta Szczecinek. 

 

Ad.15.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały. 



- 12 - 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej:  

− Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem  dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła:   

uchwał ę Nr XXXVII/388/09 

w sprawie wniesienia do Zakładu Gospodarki Mieszkan iowej  Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego sp. z o.o. w Szczecinku wkładu rzeczowe go (aportu) w formie nieruchomo ści  

stanowi ących własno ść Miasta Szczecinek. 

 
Ad. 16.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały. 

 

Andrzej Sochaj radny: 

− poprosił o wyłączenie go z głosowania nad omawianą uchwałą, poniewaŜ jest on jednym z współwłaścicieli 

nieruchomości, o której mowa w proponowanej uchwale. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud Ŝetowo-Ekonomicznej:  

− Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Janusz Rautszko radny: 

− zgłosił wątpliwość, czy określenie „zamiana” jest odpowiednie, skoro przejęcie przez Miasto nieruchomości 

następuje na podstawie porozumienia w zamian za naleŜności z tytułu opłat adiacenckich. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− wyjaśnił, Ŝe „nabycie” jest pojęciem bardzo szerokim i obejmuje róŜne formy, „zamiana” jest równieŜ 

„nabyciem”. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− to zamiana długu na nieruchomość. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu nie wziął udziału radny Andrzej Sochaj. 
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W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła:   

uchwał ę Nr XXXVII/389/09 

w sprawie nabycia przez Miasto Szczecinek niezabudo wanej  nieruchomo ści stanowi ącej 

współwłasno ść osób fizycznych. 

 

Ad. 17.  

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały i jej uzasadnienie. 

 

Wojciech Knapik Przewodnicz ący Komisji Problemów Społecznych: 

− projekt uchwały został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem  dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie  20 głosami „za” podjęła:   

uchwał ę  Nr XXXVII/390/09 

w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków na zasiłk i okresowe, celowe i pomoc rzeczow ą.  

 

Ad. 18.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały i jej uzasadnienie. 

 

Wojciech Knapik Przewodnicz ący Komisji Problemów Społecznych: 

− projekt uchwały został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła:   

uchwał ę Nr XXXVII/391/09 

w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i odpłat ności za specjalistyczne usługi opieku ńcze  

w formie rehabilitacji mowy oraz szczegółowych zasa d częściowego lub całkowitego zwolnienia  

od opłat oraz trybu ich pobierania. 

 

Ad. 19.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały, 

− nowy regulamin przyznawania stypendiów przewiduje jeden termin składania wniosków dla wszystkich 

wnioskodawców, do 15-go października, 

− większą liczbę stypendiów, zamiast dwóch – cztery dla uczniów szkół podstawowych, zamiast czterech – 

sześć dla uczniów gimnazjów, i dodatkowo dwa stypendia dla sportowców będących uczniami. 
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Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki:  

− projekt uchwały został przygotowany przez Komisję, która rekomenduje jej przyjęcie przez Radę Miasta. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− podejmując omawianą uchwałę nie moŜna wykluczyć, Ŝe organ nadzoru stwierdzi niewaŜność uchwały  

w części dotyczącej stypendiów dla studentów, 

− w jednej ze spraw sąd administracyjny orzekł, Ŝe gmina nie jest uprawniona do przyznawania stypendiów 

studentom,  

− wiele rad podjęło jednak podobne uchwały i nie zostały one zakwestionowane, 

− jeśli Wojewoda stwierdzi niewaŜność tej uchwały, to waŜna będzie uchwała poprzednia. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− czy dotyczy to tylko studentów, czy równieŜ uczniów szkół średnich, dla których miasto nie jest przecieŜ 

organem prowadzącym? 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− według sądu dotyczy to tylko studentów. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem  dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła: 

uchwał ę Nr XXXVII/392/09 

w sprawie regulaminu przyznawania stypendiów ucznio m i studentom.  

 

Ad. 20.  
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− przedstawił projekt uchwały i jej uzasadnienie. 

 

Wiesław Drewnowski Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego:  

− projekt uchwały został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie. 

 

Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag przystąpił do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” podjęła:   

uchwał ę Nr XXXVII/393/09 

w sprawie upowa Ŝnienia Komendanta Stra Ŝy Miejskiej w Szczecinku do wydawania decyzji 

administracyjnych.  
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− w delegacji oprócz Przewodniczącego Rady Miasta udział wzięli: Przewodniczący  Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Samorządności Janusz Rautszko, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu  

i Turystyki Szymon Kiedel oraz pełniący rolę tłumacza Krzysztof Kowalczuk; 

− wizyta odbyła się na zaproszenie władz samorządowych Noyelles-sous-Lens z okazji 25-lecia współpracy 

pomiędzy naszymi miastami i miała na celu zadeklarowanie kontynuacji tej współpracy; 

− poza oficjalnymi formami kontaktów pomiędzy zaprzyjaźnionymi miastami, zainicjowane zostały takŜe 

szersze kontakty pomiędzy poszczególnymi grupami mieszkańców, 

− radny Szymon Kiedel zainicjował współpracę w dziedzinie sportu uprawianego w zaprzyjaźnionych 

miastach, 

− delegacja ze Szczecinka wzięła udział w uroczystościach i towarzyszących im imprezach, zorganizowanych 

przez samorząd Noyelles-sous-Lens z w/w okazji. 

 

Ad. 24. Wnioski i zapytania radnych.  

 
Roman Matuszak radny: 

− zadał pytanie, czy wybór wykonawców usług, których budŜet nie przekracza wartości 14 tys. EURO, odbywa 

się w sposób zapewniający uczciwą konkurencję między usługodawcami (szczegółowe wystąpienie radny 

zawarł w formularzu pytań i wniosków, który został załączony do niniejszego protokołu), 

− odczytał odpowiedź pisemną na pytanie zadane przez niego na sesji w dniu 10.06.2009r. (w/w odpowiedź 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu z sesji), 

−  komentując w/w odpowiedź wyraził ubolewanie, Ŝe Burmistrz nie zmienił swojego stanowiska w poruszanej 

kwestii. 

 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− potwierdził zasadność odpowiedzi udzielonej radnemu na piśmie, na pytanie zadane na poprzedniej sesji, 

− tzw. małe przetargi leŜą w gestii komisji, na czele której stoi Dyrektor Wydziału Inwestycyjnego p. Tomasz 

Kołosowski, 

− komisja ta kieruje do róŜnych podmiotów zapytania o cenę, i dokonuje wyboru najlepszej oferty. 

 
Jacek Brynkiewicz radny: 

− czy jest juŜ ostateczna decyzja o lokalizacji nowego stadionu lekkoatletycznego? 

− jeśli nie, to czy miejscem na lokalizację mogą być tereny OSIR? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− na byłym stadionie LECHII prowadzona jest obserwacja gruntu, 

− jeśli okaŜe się, Ŝe przyczyną zapadania się stadionu nie jest zła nawierzchnia, a pęknięcia deszczówki, to 

pomysł zlokalizowania stadionu wielofunkcyjnego na OSiR będzie realny, 

− kiedy to nastąpi jeszcze jednak nie wiadomo. 
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Andrzej Sochaj radny: 

− nawiązując do upublicznionych w mediach przykładów wandalizmu na szczecineckim cmentarzu zapytał, jak 

moŜna poprawić tam bezpieczeństwo, 

− zapytał teŜ, ile etapów jest przewidywanych przy budowie nowego cmentarza, 

− oraz jak długo będzie trwała przebudowa ul. 1-go Maja? 

 
Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− przebudowa ul.1-go Maja podzielona będzie na dwa etapy, 

− pierwszy etap obejmie odcinek od Pl. Wolności do ul. Narutowicza, 

− drugi etap, jeszcze nie wiadomo kiedy nastąpi jego rozpoczęcie, obejmie przebudowę tej ulicy od 

obwodnicy, równolegle do torów kolejowych, aŜ do Urzędu Pracy, prawie do Bugna, 

− odnośnie przypadków wandalizmu na cmentarzu, to nie ma moŜliwości zainstalowania tam monitoringu, lub 

skierowania do dodatkowego pilnowania porządku pracowników z PGK, 

− to sprawa Policji i StraŜy Miejskiej. 

 
Daniel Rak Zast ępca Burmistrza Miasta: 

− budowa cmentarza została podzielona na trzy etapy, 

− obecnie realizowany jest pierwszy etap, obejmujący makroniwelację gruntu i przygotowanie 50% kwater 

grzebalnych, ogrodzenie terenu oraz wykonanie części parkingów, 

− pozostałe etapy będą realizowane w zaleŜności od moŜliwości budŜetowych miasta. 

 

Wojciech Knapik radny: 

− zwrócił się do Burmistrza Miasta w imieniu mieszkańców z ul.Winnicznej, dziękując za zrealizowanie 

inwestycji polegającej na przebudowie tej ulicy, 

− wystosował jednak wniosek o ograniczenie wjazdu Tir-ów, dowoŜących towar do hurtowni i ograniczenie 

prędkości na tej ulicy. 

 

Anna Mista Dyrektor Wydziału Komunalnego: 

− oznakowanie ul. Winnicznej zostanie ponownie sprawdzone, 

− zmiana oznakowania i organizacji ruchu wymaga jednak uzgodnień ze Starostwem Powiatowym, 

− załatwienie wymaganych formalności moŜe potrwać do 1 miesiąca. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, Ŝe dotychczasowy Wydział Techniczno-Inwestycyjny został jego zarządzeniem podzielony na dwa 

odrębne nowe Wydziały: Inwestycyjny, którym kieruje obecnie Dyrektor Tomasz Kołosowski oraz 

Komunalny, na czele którego stoi Dyrektor Anna Mista. 

 

Wiesław Drewnowski radny: 

− złoŜył podziękowania dla poprzedniego Wydziału za sprawne i szybkie zareagowanie na sprawę parkingów 

przy ul. Wyszyńskiego. 
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Szymon Kiedel Przewodnicz ący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

− poinformował o propozycji Komisji dotyczącej przygotowania dla radnych, historycznych strojów na 

uroczystą sesję w przyszłym roku, poświęconą obchodom 700-lecia Szczecinka. 

 
Wiesław Suchowiejko Przewodnicz ący Rady Miasta: 

− poinformował, Ŝe równieŜ brał udział w posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, na którym 

radni zostali zapoznani przez p. Joannę Powałkę Dyrektor ZBSiP oraz przez p Jerzego Dudzia Dyrektora 

Muzeum z propozycjami i róŜnymi wariantami strojów historycznych, 

− wstępnie wybrano propozycję, której fotografia została załączona do protokołu z posiedzenia Komisji, 

− pośrednictwa pomiędzy radnymi a krawcem, który miałby uszyć w/w stroje podjął się p. Jerzy Dudź, 

− stroje zostałyby uszyte z własnych środków finansowych kaŜdego radnego, a nie z puli budŜetu miasta. 

 
Ad. 25  
Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta o godz. 12:00 zamknął XXXVII sesję Rady 

Miasta Szczecinek, przypominając o uroczystym otwarciu rond o godz.13:00. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczący RM: 

 

Dariusz Krupski                    Wiesław Suchowiejko 


